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Op 6 juli 2023 had een overleg plaats met BIPT en de verschillende 

radioamateur verenigingen. Onderstaand verslag werd opgemaakt door onze 

aanwezigen en goedgekeurd door BIPT. 

Overleg vergadering BIPT met erkende verenigingen 06/07/2023 Brussel 

aanvang 10:15 U 

Aanwezig: 

BIPT: Ben Deschacht, Philippe Appeldoorn 

UBA: R. Strobbe ON7YD, J. Debouche ON5OO, Stefan Dombrowski ON6TI 

UFRC: A. Lamette ON4WC, A. Dessey ON5WX 

VRA: I. Vanthuyne ON4CBU, Stef Puttemans ON3SOW 

 

1) De 40 MHz band 

De openbare consultatie is afgelopen en er waren zelfs mensen die al een vergunning 

aanvroegen ipv eventuele bezwaren te uiten. 

Er wordt verwacht dat er een publicatie komt rond 21 juli en dat vanaf 1 augustus 2023 dan 

mogelijks de band officieel open is voor Harec houders met zelfs nog die aanpassing dat 

digitale modes ook toegelaten zouden zijn alhoewel louter technisch gesproken FT8 nog 

altijd gedaan wordt met de transceiver in USB of LSB mode. 

Iedere vergunning moet afzonderlijk elektronisch aangevraagd worden en een apart log 

moet jaarlijks overgemaakt worden. 

Dus tot nader bericht niet toegelaten om op de 8 meter band te werken door Belgen. 

Ook nog herinnering aan de vermogensbeperking 

2) Voorstel van UBA 

Uitbreiding van vermogen en frequenties voor de ON2 houders. 

Gezien veel HF toestellen 200 W kunnen leveren en gezien veel ON2 en ON3 stations ook 

experimenteren op 2 en 5 GHz met gemodificeerde commerciële WIFI apparatuur vraagt 

UBA om het vermogen op HF op te trekken tot 200 W en ook sommige SHF banden toe te 

kennen aan ON2 houders 



Dit kan ten vroegste in 2025 aan de raad van het BIPT voorgelegd worden. Bovendien 

moeten ON2 stations opletten dat modificaties van commerciële apparatuur de CE garantie 

niet doen vervallen want enkel Harec houders mogen dergelijke modificaties doen. 

3) Examens en examenvragen 

Het BIPT heeft vastgesteld en gepubliceerd in haar jaarverslag dat het aantal geslaagden 

voor de amateur examens drastisch omlaag is gegaan. 

Er zijn ook heel wat klachten gekomen omtrent de examens en de examenvragen. Ook de 

planning loopt niet zoals het moet. Er is weliswaar een serieus personeelstekort maar ook 

wordt vastgesteld dat sommige mensen niet goed opletten bij de inschrijvingen. Er wordt 

bijvoorbeeld ingeschreven voor het scheepvaartexamen of men vergeet de voorgestelde 

datum te bevestigen zodat er dan aan de deur bij het examen problemen ontstaan. 

Op iedere gegronde klacht omtrent een examen wordt gereageerd en volgt er een nazicht 

maar dat vergt tijd. 

B. Deschacht herinnert er aan dat nog altijd geaccrediteerde waarnemers van de 

verenigingen toegelaten zijn op de examen. 

Voor schoolgaande jeugd die moeilijk kan komen op maandag kunnen examens tijdens een 

verlofperiode of op woensdag georganiseerd worden of zelfs ter plaatse indien voldoende 

kandidaten. BIPT herinnert er aan dat er geen leeftijdsbeperking is voor de examens maar 

wel voor de vergunning! 

De verenigingen dringen aan op het verkrijgen van de examenvragen ten einde de cursussen 

af te kunnen stemmen op de vragen. B. Deschacht doet geen formele beloften maar zal wel 

de zaak onderzoeken. 

Sinds de herinvoering van de examens op papier worden stelselmatig altijd dezelfde vragen 

gebruikt en alleen enkele verenigingen hebben die geleidelijk terug samen gesteld maar 

hebben nooit deze vragen officieel van het BIPT gekregen. 

De verenigingen uiten hun bezwaren omtrent het deel reglementering in de examens. 

Blijkbaar moeten alle soorten vergunningen dezelfde volledige reglementering kennen maar 

moeten Harec kandidaten slechts 50% halen en kandidaten basisvergunning 80 %. UBA 

stelt voor om het slaagpercentage voor de ON3 te laten zakken tot 70% in het totaal en ook 

slechts 50% voor het deel reglementering. ON3 kandidaten moeten dan nog altijd zorgen dat 

ze voor elektriciteit en andere onderdelen 80% halen als ze slechts 50% hebben op 

reglementering. 

B. Deschacht meldt dat het BIPT hoopt in september een nieuwe app te lanceren voor de 

elektronische inschrijving voor de examens, de betaling, de tijdslotkeuze en tenslotte ook de 

examens zelf. Hun IT dienst is er al mee bezig van vóór de Covid periode. Na het opmaken 

van de examenvragen, nazicht door technici en nazicht door de vertaaldienst wordt het nog 

eens voorgelegd aan de Raad. Er was nog een probleem met de GDPR en de link met het 

rijksregister voor de uitlezing van de ID kaarten. 

De verenigingen dringen aan om meer vragen op te maken met meer mogelijke antwoorden 

om “memorizers” te ontmoedigen zodat het vrijgeven van vragen geen aanleiding geeft tot 

vragen uit het hoofd leren. 

4) B. Deschacht herinnert er aan dat clubcalls op een adres zijn ingeschreven met vermelding 

van een verantwoordelijke. Het gebruik van die clubcall voor alles en nog wat om de 

haverklap op een ander adres is in principe in strijd met de reglementering. Een clubcall is te 

gebruiken tijdens een clubactiviteit. 

Special event calls zijn dan ook enkel voorzien voor verenigingen, clubs, afdelingen van 

verenigingen voor speciale gelegenheden (te verantwoorden) in het kader van een clubevent 

voor maximum een maand en NIET voor individuele amateurs. 



5) De verplichting om bij de verkoop van een zender waarvoor een vergunning vereist is een 

melding te doen aan het BIPT zal in de toekomst geschrapt worden wegens geen meldingen. 

6) Klachten bij het NCS omtrent storingen door zonnepanelen, Led verlichting en dergelijke 

leiden zelden tot resultaten. Het NCS doet wel metingen bij een officiële klacht maar er is 

bijna nooit een gevolg. Een gezamenlijke klacht bij de Raad van het BIPT of zelfs het 

grondwettelijk hof zou misschien helpen. 

7) Het gebruik van een amateur zendstation van de 5e categorie door personen zonder 

certificaat kan enkel bij aangekondigde praktijkexamens, praktijklessen of aangevraagde 

evenementen zoals scouts of dergelijke. Dus niet bij oefeningen voor bv noodnet en in ieder 

geval altijd onder toezicht van een Harec certificaat houder. 

8) De UBA werd gecontacteerd door de REF en het BIPT door de toezicht houder uit Frankrijk 

omtrent het blokkeren van amateur frequenties op 2M en 70cm tijdens de olympische spelen 

in 2024. De Franse staat heeft een verbod uitgevaardigd voor het gebruik van de 2m en 

70cm door radioamateurs tijdens de O.S. ten behoeve van de organisatie. Zij verwachten van 

het BIPT dat zij ook een dergelijk verbod uitvaardigen. Het spreekt vanzelf dat Frankrijk 

geen enkele jurisdictie heeft in België en er zal dan ook geen enkel gevolg gegeven worden 

aan deze vraag van Frankrijk. De meeste Belgen zullen geen last hebben omdat het grootste 

deel van het evenement doorgaat in de streek van Parijs. Alleen zijn er enkele zaken die 

doorgaan in Rijsel waardoor het zuiden van West Vlaanderen zou kunnen iets gewaar 

worden. De meeste communicatie zal gebeuren met portabels in digitale mode. 

Officieel einde vergadering 13:15 

 

Met dank aan ON4CBU, Ivan, om dit verslag samen te stellen. 


